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PROTOKÓŁ Nr VIII/2015 

SESJI RADY MIEJSKIEJ W KAMIENNEJ GÓRZE 

z dnia 25 czerwca 2015 r. 

odbytej w Sali Witrażowej Urzędu Miasta w Kamiennej Górze 

 
 

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 18.40. 

 

Obecnych na Sesji – 20 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 

 

Nieobecna – radna Danuta Kurnyta 

 

Ad. 1. Otwarcie Sesji 

 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący RM Henryk Różański, który powitał Starostę 

Powiatu Kamiennogórskiego, Przewodniczącą Rady Powiatu Kamiennogórskiego, Prezesa 

Powiatowego Centrum Zdrowia (PCZ), radnych, BM, pracowników UM, media i zaproszonych 

gości. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 

Rady, co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały. 

 

Przewodniczący RM poprosił o uczczenie minutą ciszy zmarłego Janusza Święcickiego – 

wieloletniego Radcę Prawnego Urzędu Miasta w Kamiennej Górze oraz Rady Miejskiej. 

 

Ad. 2 Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad 

 

Przewodniczący RM przedstawił proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie Sesji 

2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z VI i VII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze. 
 

4. Informacja Prezesa Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Kamiennej Górze 

n/t funkcjonowania placówki. 

5. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze n/t działalności 

Rady Miejskiej między Sesjami. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuowania procedury przez ponowne wyłożenie do 

publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru w rejonie ulicy Nadrzecznej w Kamiennej Górze. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładach 

opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia głosowania w planowanym referendum 

ogólnokrajowym. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do wydania opinii o zgłoszonych 

kandydatach na ławników sądowych. 

11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Biurze Obsługi 

Placówek Oświatowych. 
 



2 
 

12. Wnioski i zapytania. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie Sesji. 

 

Przewodniczący RM poprosił radnych o przesunięcie punktu „Informacja Burmistrza Miasta 

Kamienna Góra o pracy między Sesjami” z punktu 5 na punkt 11. 

W wyniku głosowania Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” 

wyraziła zgodę na powyższą zmianę. 

 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z VI i VII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze 

 

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokoły Nr: VI i VII z Sesji Rady Miejskiej 

w Kamiennej Górze były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie zostały 

do nich wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytał, czy w chwili obecnej ktoś chciałby takie 

zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono. 

 

 

Ad. 4. Informacja Prezesa Powiatowego Centrum Zdrowia Sp. z o.o. w Kamiennej Górze 

n/t funkcjonowania placówki 

 

Prezes PCZ Wiktor Król podziękował za zaproszenie, tym bardziej, że na Sesji Rady 

Miejskiej gości pierwszy raz. Następnie przedstawił  informację n/t funkcjonowania spółki– 

zał. Nr 2 do protokołu.  

Dodał, że: 

- do przekształcenia spółki w PCZ doszło z powodu zadłużenia, jakie powstało za 2002 r. 

(3,5 mln zł) – pracownicy kilka miesięcy nie otrzymywali wynagrodzeń. Wówczas to Starostwo 

Powiatowe podjęło decyzje o konieczności zmian w dotychczasowym funkcjonowaniu spółki, 

bo gdyby tego nie uczyniło to w chwili obecnej musiałoby znaleźć 40 mln zł na spłatę zadłużeń, 

- od 2002 r. rozpoczęły się wielkie zmiany w szpitalu, tak remontowe (izba przyjęć – inwestycja 

powiatu), jak i organizacyjne (spółka stała się stabilną firmą, dbającą głownie o pacjentów), 

- w 2004 r. utworzono oddział anestezjologii i intensywnej terapii, wyremontowano ciągi 

komunikacyjne, oddział wewnętrzny, położniczy i dziecięcy, oddział chirurgiczny, zewnętrzne 

wejścia do obiektu, 

- ze środków unijnych, przy wsparciu wszystkich gmin powiatowych, stworzono profesjonalny 

blok operacyjny, 

- od 2002 r. systematycznie oddziały są wyposażane w profesjonalny sprzęt medyczny; do 

czasu objęcia przez W. Króla funkcji Prezesa sprzęt w szpitalu był przestarzały i bardzo 

nieliczny, 

- wprowadzono teleradiologię, czyli zapis zdjęć radiologicznych na nośnikach elektronicznych, 

- w 2006 r. szpital zdobył drugie miejsce w akcji „Rodzić po Ludzku”, dzięki 

wykwalifikowanemu personelowi, który został doceniony przez osoby głosujące, czyli rodzące 

w Kamiennej Górze kobiety, 

- szpital posiada wiele wyróżnień i certyfikatów w zakresie obsługi i stwarzania warunków 

bezpiecznych dla pacjenta, 

- od paru lat w szpitalu działa: Poradnia ginekologiczno-położnicza, gastroskopii, kolonoskopii 

i gastroenterologiczna, kardiologiczna, zdrowia psychicznego, chirurgii ogólnej, 

psychoonkologiczna,  

- niestety wypracowane zyski maleją z uwagi na coraz mniejsze środki przekazywane przez 

NFZ, 
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- szpital bierze udział w V programie unijnym, dzięki któremu polepszona będzie jeszcze 

informatyzacja w placówce, 

- szpital (jako jeden z dwóch w Polsce) otrzymał z Fundacji „Mam Serce” sprzęt medyczny za 

50 tys. zł dla najmłodszych dzieci, 

- zarobki w szpitalu są na niskim poziomie – pielęgniarki zarabiaj ok. 2000 zł netto, 

- przez ponad 12 lat (od momentu przekształcenia w 2002 r.) Zarząd spółki kosztował 

o 2 mln zł mniej niż Zarząd Spółki Mieszkaniowej (wynagrodzenia); za te środki zrobiono 

termomodernizację, wyremontowano oddział wewnętrzny i dziecięcy, 

- od 2009 r. szpital otrzymuje coraz mniej środków z NFZ z uwagi na wyludnianie się powiatu,  

- szpital działa tylko dla pacjentów – po to, aby sprostać ich potrzebom; w 2014 r. osiągnięto 

rekord pacjentów – do szpitala zgłosiło się 15.715 osób; większość anonimowych ankiet 

wskazuje na to, że pacjenci są zadowoleni z usług, które otrzymali w szpitalu. 

 

Radny M. Białecki wyraził zdanie, że szpital co prawda pięknie wygląda, ale w tych czasach 

takie są już standardy. Radny zapytał, ile zarabiają w szpitalu członkowie Zarządu i lekarze? 

 

Radny B. Wągrowski zauważył, że Rada Miasta przez uchwały przekazała dla szpitala prawie 

1 mln zł, a Burmistrzowie Miasta umorzyli szpitalowi kwotę podatku na kwotę 100 tys. zł. 

Radny, w imieniu Komisji Regulaminowej, zapytał, czy prawdą jest, że szpital przekazał 

w poprzednich latach 700 tys zł dywidendy właścicielowi, czyli Powiatowi 

Kamiennogórskiemu? Jeśli faktycznie tak było, to zdaniem radnego, powstanie strata i radny 

jest ciekawy, z czego ona zostanie pokryta? 

 

Radny A. Jasiński zapytał: 

1) czy prawdą jest, że szpitalowi grozi likwidacja (takie informacje docierały do 

mieszkańców pod koniec ubiegłego roku)?; 

2) czy wartość sprzętu przekazywanego przez WOŚP jest zbieżna z kwotą, 

którą Mieszkańcy powiatu zbierają i przekazują dla WOŚP? 

3) ile kosztował poprzedni system informatyczny dla obsługi szpitala, a ile kosztuje 

obecnie zakupiony? 

 

Radny Z. Nagórny zapytał, jaki był stan zatrudnienia w momencie objęcia przez W. Króla 

funkcji Prezesa, a jaki jest obecnie? Poprosił ponadto o podanie zarobków w poszczególnych 

grupach zawodowych. 

 

Radna C. Róg przyznała, że szpital wygląda naprawdę ładnie, ale zauważyła jednocześnie, 

że ciężar oddłużenia placówki do dzisiaj na barkach dźwigają wszystkie jednostki podległe 

powiatowi. Radna podkreśliła, że Prezes nie powinien przedstawiać całej historii sprzed 

2002 r. w tak krytycznym świetle, gdyż w latach 90. wiele w placówce się inwestowało, 

zważywszy na to, jak ciężko było zarówno o finanse jak i zakupy – m.in. wyremontowano 

oddział położniczy, powstała porodówka rodzinna, rooming-in (pokój dla matek z dzieckiem), 

zrobiono instalację odgromową, centralną tlenownię, zakupiono agregat prądotwórczy. Radna 

podkreśliła profesjonalizm pracowników szpitala, a przede wszystkim ich ciężką pracę. 

 

Radna V. Majak powiedziała, że gdyby radni wcześniej otrzymali sprawozdanie, to lepiej 

mogliby przygotować się do merytorycznej dyskusji n/t wskaźników. Zapytała jak Prezes 

planuje poprawić rentowność kapitału własnego? 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że zanim Prezes W. Król objął swoje stawisko to szpital był 

już po transformacji. 
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Prezes PCZ odpowiedział, że niektóre pytania wymagają głębokiej analizy, ale na część 

postara się odpowiedzieć, tj.: 

- zarobki Zarządu – należy spojrzeć na roczne wynagrodzenia członków Zarządu w miejskiej 

Spółce Mieszkaniowej i odjąć od tego 200 tys. zł, wówczas radni otrzymają informację, 

ile wynoszą zarobki Zarządu PCZ; dodał, że zarobki Prezesów Zarządu są jawne i radny sam 

może sobie je odszukać; zarobki lekarzy uzależnione są od ilości dyżurów w ciągu miesiąca 

i są one, jedne z najniższych w szpitalach na Dolnym Śląsku, 

- wypłata dywidendy nie ma w finansach nic wspólnego z osiągnięciem straty i na nią nie 

wpływa; od 2012 r. nie przekazano do Starostwa żadnej dywidendy i Prezes dziwi się skąd 

radny B. Wągrowski ma informację o kwocie 700 tys. zł; 

- miasto nie umorzyło spółce podatków w wysokości 100 tys. zł – częściowe umorzenia były 

na rzecz powiatu – spółka płaciła dzierżawę do Starostwa, a to Starostwo płaciło podatek do 

UM; za lata 2009-2015 spółka złożyła deklaracje na 230 tys. zł i przekazała do miasta kwotę 

180 tys. zł, umorzono kwotę 26 tys zł, a 23 tys. zł będzie wpłacone w tym roku, 

- pytania K. Regulaminowej przesłane Prezesowi na piśmie: w 2016 r. kończy się kadencja 

Prezesa Zarządu PCZ; sprawą osobistą jest kwestia rezygnacji z pełnionej funkcji mimo 

deklaracji, że to nastąpi po przegranych wyborach samorządowych – kilka osób poprosił 

W. Króla o pozostanie na stanowisku Prezesa Zarządu, a Rada Nadzorcza nie odwołała Go ze 

stanowiska, 

- system informatyczny - NFZ co chwilę zmienia pliki komputerowe i dlatego konieczne jest 

wsparcie firmy zewnętrznej w tym temacie; w roku bieżącym był ogłoszony przetarg i firma, 

która dotychczas dostarczała program do szpitala nie złożyła swojej oferty; zmieniany jest 

program i jego funkcjonalność; wcześniejszy program kosztował ok 130 tys. zł, a obecny 

ok. 200 tys. zł, 

- likwidacja szpitala – informacje o takim zagrożeniu pojawiają się dlatego, że miasto 

Kamienna Góra wyludnia się, a ponadto ma wpływ na to marginalizacja szpitali powiatowych 

przez NFZ; z pewnością nie ma mowy o likwidacji szpitala w 2015 r., a władze spółki 

podejmują wszelkie możliwe działania (np. poszerzanie działalności o poradnie), aby do tego 

nie dopuścić; w mediach pojawiają się często informacje  o upadłościach lub niewypłacalności 

niektórych szpitali, ale w naszym przypadku jeszcze taka sytuacja nie ma miejsca, a władze 

powiatu uważnie przyglądają się działalności spółki. 

 

Radny A. Jasiński zauważył, że miasto Kamienna Góra zawsze było przychylne szpitalowi 

(m.in. poprzez wkłady finansowe) i jego dobro leży wszystkim na sercu. 

 

Prezes PCZ kontynuował: 

- w roku ubiegłym szpital dostał 120 tys. zł na kompleksowe wyposażenie oddziału 

neonatologicznego z WOŚP; środki jakie szpital otrzymał z tego źródła w ostatnich latach 

(łącznie ze sprzętem) są adekwatne do tego, co powiat dla fundacji przekazał, 

- przez ostatnie lata była budowana spójność pracowników z firmą i Oni dokładnie wiedzieli, 

że ich zarobki są takie, na jakie firmę stać (gdyby były wyższe to szpital przestałby istnieć); 

szpitala nikt nie dofinansowuje i zarabia on tylko na tym ile usług sprzeda NFZ; wynagrodzenie 

Prezesa (jako jedynego pracownika) od 1.10.2006 r. nie uległo zwiększeniu; jak W. Król 

obejmował spółkę zatrudnionych było 160 osób, a obecnie jest ich 200 (przy restrukturyzacji 

pracę straciło ok. 100 osób – część z nich dalej współpracuje ze szpitalem – np. pielęgniarki 

środowiskowe);  

- zdaniem Prezesa, to na oddziale pediatrycznym nie zmieniło się nic od lat 60, a do tej pory 

szpital korzysta z dorobku z lat 90; faktem jest jednak, że szpital nie wypłacał wynagrodzeń 
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pracownikom, a od 1999 r. nic w szpitalu się nie robiło; było to tym dziwniejsze, że w 1998 r. 

Wojewoda Dolnośląski oddłużył szpital w 100%), 

- spadający wskaźnik rentowności kapitału własnego jest spowodowany malejącymi środkami 

z NFZ, ale należy pamiętać, że szpital nie jest powołany do robienia zysków; one były 

potrzebne dla przeprowadzenia kolejnych inwestycji, a nie dla premii, czy podwyżek zarządu. 

 

Radna V. Majak zapytała, co jest przyczyną minusowego zysku ze sprzedaży w 2014 r.? 

 

Prezes PCZ odpowiedział, że standardy międzynarodowe w Polsce powodują rozejście się 

wyniku sprzedaży z wynikiem netto (przy inwestycjach unijnych), np. przy budowie bloku 

operacyjnego dofinansowanie z UE jest na poziomie 3,5 mln zł, które nie jest przekazane na 

wynik finansowy tylko na rozliczenia międzyokresowe w pasywach – następnie amortyzacja 

jest w kosztach rodzajowych, a przychód z dotacji, którą pokrywa amortyzacja jest w pozycji 

„pozostałe przychody operacyjne” – czyli im więcej mamy środków z UE tym mamy gorsze 

wyniki finansowe; wpływ na to mają również wynagrodzenia lekarzy stażystów, 

finansowanych ze środków Ministerstwa Zdrowia – przychody z tego resortu są księgowane na 

„pozostałych przychodach operacyjnych”, a koszty w „kosztach wynagrodzeń”, jako koszty 

rodzajowe. 

Dodał, że w 1998 r. szpital został oddłużony całkowicie, następnie znowu nastąpiło zadłużenie, 

które przejął na siebie Powiat Kamiennogórski i do tej pory je spłaca. Od 1.08.2003 szpital 

wystartował z wynikiem zerowym. 
  

Radny J. Chodasewicz wyraził zdanie, że spółki miejskie również powinny przedstawić 

radnym tak szczegółowe sprawozdania. Ponadto, to czy szpital będzie nadal istniał, w dużej 

mierze zależy od radnych – bo to oni mają stwarzać warunki dla rozwoju firm, które z kolei 

spowodują, że ludziom będzie się tu żyło lepiej i nie będą wyjeżdżali. 

 

Radny A. Jasiński stwierdził, że jest co prawda odpływ ludności z miasta, ale często do gmin 

ościennych na terenie powiatu. Nie jesteśmy też również jedynym powiatem, z którego 

mieszkańcy emigrują - to jest tendencja ogólna dla tego rodzaju jednostek samorządu. Jego 

zdaniem, przyczyna leży na podłożu ekonomicznym, na co radni aż tak dużego wpływu nie 

mają. 

 

Radny B. Wągrowski poprosił o wyjaśnienie, Jego zdaniem, pewnej rozbieżności – z jednej 

strony Prezes mówił o spadającej liczbie ludności, a z drugiej o rosnącej liczbie pacjentów. 

 

Prezes PCZ wyjaśnił, że spadku liczby mieszkańców nie można łączyć ze wzrostem liczby 

pacjentów; NFZ płaci realnie mniej z uwagi na malejąca ilość mieszkańców, czego nie można 

porównywać z rosnącą liczbą pacjentów. Ta druga spowodowana jest większą epidemiologią 

oraz starzeniem się społeczeństwa, które wymaga pomocy szpitalnej. NFZ nie zwraca też 100% 

poniesionych kosztów, co powoduje gorszy wynik finansowy. 

 

Radna V. Majak zapytała, czy planuje się wydzielenie w szpitalu miejsca dla opieki nad 

ludźmi starszymi? 

 

Radny M. Białecki zapytał, czy możliwym jest zmniejszenie kolejek do kardiologa? 

 

Prezes PCZ odpowiedział, że byłoby to możliwe, gdyby NFZ zwiększył kontrakt. Zdaniem 

Prezesa w Kamiennej Górze i tak czas oczekiwania nie jest długi – np. we Wrocławiu należy 

czekać na wizytę ok. 6-8 miesięcy. Dodał, że spółka raz na pięć lat tworzy program strategiczny, 
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który wskazuje kierunki rozwoju i w obecnym opracowaniu jest mocno podkreślona kwestia 

starzenia się społeczeństwa. PCZ planuje, za szpitalem, wybudować nowy obiekt, w którym 

odbywać się będzie opieka nad osobami starszymi z chorobami uniemożliwiającymi im 

samodzielny byt. 

 

Radny B. Wągrowski zapytał, czy prawdą jest, że pracownicy szpitala są zastraszani 

i przymuszani do korzystania z poradni ogólnej funkcjonującej w strukturze szpitala? 

 

Prezes PCZ odpowiedział, że jako jednoosobowy Zarząd nigdy nikogo nie zastraszał i nie 

groził konsekwencjami, a pracowników traktuje jako partnerów, bo tylko wspólną pracą byli 

w stanie osiągnąć to, czym teraz się szczycą. Będzie trwała kampania promująca Przychodnię 

POZ i pracownicy, jak wszyscy inni, są zachęcani do korzystania z jej usług.  

 

Radny B. Wągrowski zapytał, czy prawdą jest, że na oddziale wewnętrznym lekarz nieetatowy 

pobiera 4 tys. zł za dyżur? 

 

Prezes PCZ wyraził zdanie, że spółka zajmuje się poważnymi sprawami i dokumentami, a nie 

plotkami i podkreślił, że nikt w szpitalu nie pobiera takiego wynagrodzenia za dyżur, a nawet 

nie jest to kwota 2 tys. zł. Dodał, że nie można stawiać spółki w takim świetle 

i rozpowszechniać takich błędnych informacji. Radni zadając takie pytania, nawet jeśli nie są 

to ich pytania a innych osób, powinni realnie spojrzeć na temat i przeanalizować o co pytają. 

Aby rozwiać wszelkie wątpliwości Prezes dodał, że jego zarobki wynoszą ok. 7 tys. zł netto 

i jest najsłabiej zarabiającym Prezesem szpitala powiatowego na Dolnym Śląsku. 

 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kamiennej Górze n/t działalności 

Rady Miejskiej między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta – zał. 

Nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Mienia Andrzej Wolny. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/46/15 w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie nieruchomości – zał. Nr 4 do protokołu. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie kontynuowania procedury przez ponowne wyłożenie 

do publicznego wglądu projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla obszaru w rejonie ulicy Nadrzecznej w Kamiennej Górze 

 

Projekt uchwały przedstawił Zastępca Kierownika Wydziału Mienia Andrzej Omachel. 
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Radny W. Sobiechowski powtórzył informację z posiedzeń Komisji, tj. jeśli nie ma planu to 

na obszarze tym można w dalszym ciągu robić to co do tej pory i zapytał, czy jeśli w chwili 

obecnej ktoś wystąpi o zgodę na budowę domu, to czy miasto ma prawo mu odmówić? 

 

Z-ca Kierownika odpowiedział, że miasto nie ma prawa odmówić. 

 

Nikt więcej nie zadał pytań, ani nie zgłosił uwag, w związku z czym Przewodniczący RM 

zarządził głosowanie. Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM 

w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/47/15 

w sprawie kontynuowania procedury przez ponowne wyłożenie do publicznego wglądu 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru w rejonie ulicy 

Nadrzecznej w Kamiennej Górze. – zał. Nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w zakładach opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia głosowania w planowanym 

referendum ogólnokrajowym 

 

Przewodniczący RM poinformował, że po stworzeniu projektu uchwały referendum zostało 

przez Prezydenta oficjalnie zarządzone i projekt uchwały posiada tytuł „w sprawie utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w zakładach opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia 

głosowania w referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 2015 r.” 

 

Projekt uchwały przedstawił BM. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/48/15 w sprawie utworzenia 

odrębnych obwodów głosowania w zakładach opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia 

głosowania w referendum ogólnokrajowym zarządzonym na dzień 6 września 2015 r. – zał. 

Nr 6 do protokołu. 

 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu do wydania opinii o zgłoszonych 

kandydatach na ławników sądowych 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący RM. 

 

Nikt z radnych nie wniósł zapytań, ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku 

z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze 

jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr VIII/49/15 w sprawie powołania 

Zespołu do wydania opinii o zgłoszonych kandydatach na ławników sądowych – zał. Nr 7 do 

protokołu. 
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Ad. 10. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli w Biurze Obsługi 

Placówek Oświatowych 

 

Sprawozdanie w powyższej sprawie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej 

radna I. Szczerbaty – zał. Nr 8 do protokołu. 

 

 

Ad. 11. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami 

 

Informację w powyższej sprawie przedstawił BM – zał. Nr 9 do protokołu. 

 

Radny J. Chodasewicz zapytał, czy w informacji BM podał kwotę, którą otrzyma Miasto 

Kamienna Góra w ramach RPO? 

 

BM odpowiedział, że kwota 193,6 mln euro przyznana jest dla całej Aglomeracji Wałbrzyskiej 

i będzie ona dzielona na 22 gminy członkowskie. Wstępny podział już się odbył i Ratusz 

powinien otrzymać ok. 18-20 mln zł, a na całe miasto (łącznie z projektami przedsiębiorców) 

powinno przypaść ok. 37 mln zł. 

 

Radna Z. Kolat zapytała, czy w budżecie Aglomeracji Wałbrzyskiej znajdować się będą środki 

na rewitalizację budynków należących do wspólnot mieszkaniowych? 

 

BM odpowiedział twierdząco i dodał, że wiele zależeć będzie od decyzji samych wspólnot. 

 

 

Ad. 12 Wnioski i zapytania 

 

Radny Wiesław Sobiechowski: 

1. Pytanie, kiedy, śladem Prezesa PCZ Sp. z o.o., miejskie spółki przedstawią radnym 

szczegółowe sprawozdanie finansowe? 

2. Ponowna prośba o otwarcie drugiego wejścia na cmentarz przy ul. Wałbrzyskiej, 

co szczególnie ułatwi dojście do odległych grobów ludziom starszym. 

3. Ponowna prośba o wyciągnięcie paru cegieł z murka przy cmentarzu na ul .Katowickiej, 

co ułatwi przejście osobom starszym do usytuowanych tam ogródków. Jeśli to jest taki 

problem i prośby nie pomagają, to radny sam zadanie wykona jeśli otrzyma pozwolenie. 

4. Ponowna prośba o utwardzenie łącznika pomiędzy ul. Księcia Bolka I a Wałbrzyską, 

gdzie mieszkańcy mają garaże (miasto sprzedało 46 miejsc garażowych, jest 13 garaży 

blaszanych i jeszcze garaże na parkingu płatnym). Wyremontowany przejazd 

odciążyłby również wzmożony ruch na skrzyżowaniu ul. Wałbrzyskiej, Legnickiej 

i Katowickiej. 

5. Prośba o zwrócenie uwagi Zarządowi Sp. Mieszkaniowej, aby realizowali zadania 

w terminach, które wskazują w kierowanych do mieszkańców pismach. Dla przykładu 

mieszkańcy budynku przy ul. Katowickiej 4 otrzymali pisemne zapewnienie, 

że naprawy w części dachowej będą wykonane do końca czerwca br., a nie rozpoczęto 

do tej pory żadnych prac. Od trzech lat nie jest również rozwiązana sprawa pewnej 

mieszkanki, która dostała od Sp. Mieszkaniowej w jednym piśmie zapewnienie zakupu 

drzwi, a w drugim już się z tego wycofano z uwagi na brak środków finansowych.  

Radny zapytał, czy istnieje możliwość egzekwowania od spółki składanych obietnic? 
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Przewodniczący RM powiedział, że w planie pracy RM na 2015 r. przewidziane są na Sesji 

sprawozdania prezesów spółek miejskich i znajdą się one we wrześniowym 

lub październikowym porządku obrad. 

 

Radny Ryszard Ostrowski: 

1. Pytanie, czy prawdą jest, że do Urzędu Miasta wpłynęło pismo od Centralnego Biura 

Antykorupcyjnego, w którym jest żądanie natychmiastowego odwołania, w trybie 

zwolnienia dyscyplinarnego, z funkcji Dyrektora SP Nr 1 Pani Małgorzaty 

Chodasewicz? 

 

BM odpowiedział, że takie pismo wpłynęło, ale żadnych informacji w temacie na chwilę 

obecną nie udzieli. 

 

Radna  Irena Plata: 

1. Pytanie o możliwość zmiany lokalizacji przejścia dla pieszych zlokalizowanego obecnie 

zaraz za zakrętem (co stwarza duże niebezpieczeństwo) z ul. Jeleniogórskiej 

w ul. F. Chopina? 

2. Informacja dla mieszkańców, że będą robione chodniki po prawej stronie 

ul. Jeleniogórskiej (obecnie kończy się remont strony lewej). Radna podziękowała 

pracownikom Wydziału IOŚ za dobrą pracę. 

 

Radna Regina Komorowska: 

1. Prośba o uporządkowanie terenu na ul. M. Fornalskiej (teren byłego LNU), gdzie zalega 

bardzo dużo śmieci. 

2. Prośba, aby w kolejnych budżetach zabezpieczyć środki na remont elewacji budynków 

na ul. M. Fornalskiej. 

3. Pytanie, czy można wyegzekwować od właściciela budynku przy ul. M. Fornalskiej 33 

jego zabezpieczenie, gdyż bardzo zły stan techniczny stwarza zagrożenie dla 

przechodniów? 

 

Radny Jan Maciaś: 

1. Pytanie, czy w budżecie znajdą się środki finansowe na zabezpieczenie ochrony placu 

zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 1 w okresie wakacyjnym? 

 

Radna Zofia Kolat: 

1. Pytanie, na jakim etapie jest realizacja zadań inwestycyjnych, które podjęto uchwałą 

budżetową na 2015 rok? Zdaniem radnej nic się nie dzieje w tym temacie. 

 

Radny Jacek Bruździak: 

1. Wniosek o rozpoczęcie prac nad wieloletnim planem inwestycyjnym, w celu 

kompletnego przygotowania się do zadań w ramach otrzymanych środków, 

np. w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej. Nad tym planem powinny już obradować 

komisje i to od nich powinny również wychodzić konkretne propozycje zadań. 

Pod obrady komisji należy również skierować dotychczasowy wpi. 

2. Wniosek o pilną interwencje w sprawie rozprzestrzeniającego się barszczu 

sosnowskiego, zwłaszcza w okolicach ul. Jeleniogórskiej i Nadrzecznej. Jest to bardzo 

groźna roślina i szybko rozrastająca się. 

 

 

 



10 
 

Radny Andrzej Jasiński: 

1. Wniosek o przygotowanie w okresie wakacyjnym konkretnych informacji i planów 

działania w temacie remontu nawierzchni ul. Parkowej, jako łącznika Rynku 

z największą w chwili obecnej atrakcją miasta – podziemiami. 

 

Radny Tomasz Baćko: 

1. Wniosek o umożliwienie nieodpłatnego wejścia na krytą pływalnię w okresie letnim 

dzieciom z ubogich rodzin. Zdaniem radnego takie działania przyczynią się do 

zmniejszenia wykluczenia społecznego, a koszty funkcjonowania obiektu nie wzrosną 

z tego powodu. 

2. Pytanie, czy zwolnienie z opłat, jak we wniosku powyżej, może również objąć osoby 

niepełnosprawne i wymagające rehabilitacji z terenu całego powiatu? 

 

Radny Janusz Chodasewicz: 

1. Pytania radnego stanowią zał. Nr 10 do protokołu. 

 

Radna Celina Róg: 

1. Pytanie, czy jesteśmy przygotowani do zabezpieczenia środków finansowych na wkład 

własnych do inwestycji, na które fundusze pozyskamy w ramach Aglomeracji 

Wałbrzyskiej i jak wygląda na dzień dzisiejszy płynność finansowa miasta? 

2. Pytanie, czy przy planowaniu inwestycji w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej była 

brana pod uwagę budowa budynku komunalnego dla miasta?  

 

Radny Marek Białecki: 

1. Wniosek o wymalowanie pasów przy powstałym rondzie na ul. Papieża Jana Pawła 

II. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że rondo nie miało jeszcze odbioru technicznego. 

 

Radny R. Ostrowski: 

1. Pytanie, kiedy zostanie wprowadzona strefa płatnego parkowania w mieście? 

Radny otrzymał informację, że projekty uchwał w tej sprawie są już przygotowane. 

 

Radna R. Komorowska wskazała, jako propozycję dla wniosku radnej C. Róg, teren byłego 

hotelu Lnu przy ul. M. Fornalskiej jako dobry teren dla budynku komunalnego. 

 

Przewodniczący RM poprosił o zgłaszanie takich wniosków na Stałych Komisjach RM. 

 

 

Ad. 13. Sprawy różne 

 

Na wniosek – zał. Nr 11 do protokołu – głos zabrał Pan Rafał Czerniga – przedstawiciel 

Kamiennogórskiego Stowarzyszenia Historyczno – Kulturalnego. Wystąpienie stanowi 

zał. Nr 12 do protokołu. 

 

Przewodniczący RM poinformował, że w dniu dzisiejszym w Ratuszu odbyło się spotkanie 

z ks. dr Piotrem Karpińskim – wikarym z Parafii Matki Bożej Różańcowej. W spotkaniu udział 

wzięli również radni: Jan Maciaś i Ryszard Ostrowski, a podczas niego podziękowano księdzu 

za współpracę i za wkład w organizację pogrzebu nagle zmarłego Proboszcza tej parafii. 

W najbliższym czasie ksiądz Piotr zostaje przeniesiony do Parafii w Jaworze. 
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Przewodniczący RM poinformował radnych, że od sierpnia br. Sesje RM odbywać się będą, 

zgodnie z dotychczasową tradycją, w ostatnie środy miesiąca i poprosił radnych o dopasowanie 

swoich obowiązków do tego terminu. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że ta wiadomość jest złośliwością ze strony 

Przewodniczącego RM, gdyż wie, że radny w środy nie może brać udziału w posiedzeniach 

RM, co też zgłosił już na początku kadencji. Dodał, że na Sesję może przyjść nawet w niedzielę, 

ale środy Mu nie pasują i poprosił Przewodniczącego RM o wzięcie tego pod uwagę. Zapytał 

ponadto, czy Przewodniczący RM znalazł już przepis prawny zabraniający radnemu zabierania 

głosu z mównicy? 

 

Przewodniczący RM odpowiedział negatywnie i dodał, że radny może złożyć mandat, jeśli 

terminy Mu nie pasują. 

 

Radny M. Białecki zapytał radnego J. Bruździaka, czy podczas negocjacji ze Starostwem 

Powiatowym w sprawie porozumienia dotyczącego funkcjonowania Gimnazjum Nr 2 przy 

ZSO, brał udział jako radny – ze strony UM, czy jako Dyrektor ZSO i czy jest to zgodne 

z prawem? 

 

Radny J. Bruździak odpowiedział, że nie widzi w tej sytuacji żadnego konfliktu prawnego 

i dodał, że został poproszony o udzielanie niezbędnych informacji n/t funkcjonowania ZSO 

i Gimnazjum Nr 2 jako dyrektor szkoły. 

 

Radny R. Ostrowski odczytał fragment pisma z 13.04.2015 otrzymanego od Najwyższej Izby 

Kontroli, a dotyczącego funkcjonowania budynku po byłym DPS przy ul. Armii Ludowej  

„Jednocześnie informuję, że kwestie podnoszone w skargach i wnioskach kierowanych do NIK 

są istotnym źródłem informacji o wystąpieniu negatywnych zjawisk społecznych 

i gospodarczych, a także identyfikacji określonych ryzyk wykorzystywanym przy planowaniu 

dalszej działalności kontrolnej izby. Mając powyższe na uwadze Pana wniosek został 

odpowiednio sklasyfikowany i zarejestrowany w ewidencji skargowej w celu ewentualnego 

rozważenia wykorzystania informacji w nim zawartych w granicach ustawowych kompetencji 

przyszłej działalności kontrolnej”. Zdaniem radnego jest to tylko papierowe załatwianie spraw, 

a w praktyce jest ogłaszany ósmy przetarg na sprzedaż tego budynku, co bulwersuje 

mieszkańców i doprowadza do dewastacji obiektu. Radny po raz kolejny wskazał na 

partnerstwo publiczno – prywatne (np. współpraca Starostwa z Przychodnią „Rodzina”, na 

które ta druga strona wyraża, zdaniem radnego, wolę) i bierność organów ścigania w temacie 

niegospodarności przez Powiat Kamiennogórski. Dodał, że za nepotyzm koleżeński uważa 

zatrudnienie w spółce PKS jednego ze znanych kamiennogórzan. 

 

Radny Z. Nagórny poprosił Przewodniczącego RM o powrót do dobrych obyczajów rozmowy 

o planowanych zmianach z radnymi (dot. zmiany terminów Sesji). Zauważył również, 

że niektórzy radni poruszają kwestie zupełnie spoza swoich kompetencji. 

 

Przewodniczący RM poprosił radnych o wydanie opinii w temacie zmiany terminów Sesji na 

posiedzeniach Stałych Komisji RM i na ich podstawie zostanie podjęta decyzja. 

 

Radna Z. Kolat zauważyła, że Przewodniczący RM niejednokrotnie czyni radnym uwagi n/t 

słuszności zabierania głosu w danej sprawie, a sam nie przemyślał do końca swojego 

wystąpienia i zrobił niepotrzebne zamieszanie. Takie tematy należy załatwiać na Komisjach, 

a Sala Witrażowa nie jest prywatnym folwarkiem Przewodniczącego. Nie powinien On również 
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obrażać radnych i mówić o składaniu mandatu, skoro to jest wybór mieszkańców. 

 

Przewodniczący RM wyraził zdanie, że nikogo nie chciał obrażać i jeśli tak było to przeprasza, 

a zmiana terminu Sesji jest tylko propozycją. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że Przewodniczący powinien spajać RM i tak 

dostosować termin Sesji, aby wszystkim radnym pasował. 

 

Przewodniczący RM stwierdził, że jest nieustannie obrażany przez radnego J. Chodasewicza 

i wówczas radny W. Sobiechowski nie reaguje. 

 

Radny J. Chodasewicz poprosił o konkretne przykłady obrażania. 

 

Przewodniczący RM wyraził zdanie, że radny robi to w sposób zawoalowany. 

 

Radny J. Chodasewicz, stawiając kontrę stwierdzeniom o złożeniu mandatu, poprosił 

Przewodniczącego o przejście na emeryturę i zejście z oczu mieszkańcom. 

 

Radny J. Jarosz zaapelował o zaprzestanie farsy i uszanowanie mieszkańców oglądających 

obrady. 

 

Radny J. Chodasewicz przedstawił radnym pokaz slajdów dotyczący funkcjonowania 

podziemi ARADO – zał. Nr 13 do protokołu. 

 

Skarbnik Miasta odniosła się do wystąpienia radnego i powiedziała: 

- w niepełnej prezentacji radnego nie ma nic o kosztach całkowitych utrzymania obiektu i gdyby 

radny pofatygował się o te dane, to by wyszło, że kwota utrzymania jest dużo wyższa niż dwa 

etaty o minimalnych płacach fundowane przez UM, 

- miasto, podpisując umowę na dotację na remont obiektu, musiało spełniać określone warunki, 

np. nie mogło pobierać pożytków z funkcjonowania podziemi, i teraz wskazywanie, ile to 

miasto mogłoby na tym zyskać nie jest w porządku, 

- procedura uzyskania koncesji nie wymagała zgody RM, a umowy były opiniowane przez 

prawników Ministerstwa i gdyby one były niezgodne z prawem, to dotacja już dawno byłaby 

miastu zabrana, 

- priorytetowym zadaniem gminy jest wykonywanie określonych działań na rzecz 

mieszkańców i nie musi się to wiązać z czerpaniem pożytków; dla przykładu Skarbnik miasta 

podała funkcjonowanie krytej pływalni do której miasto dopłaca ok. 700 tys. zł rocznie (jako 

różnica między tym, co miasto wydaje, a tym co otrzymuje ze sprzedaży biletów) – gdyby to 

teraz przemnożyć przez 15 lat funkcjonowania, to wyjdzie 10,5 mln zł, jakie gmina dopłaca do 

funkcjonowania jednej jednostki budżetowej, a radni jeszcze cały czas wnioskują o obniżanie 

kwot za bilety wstępu lub udostępnianie pływalni za darmo. 

 

Radna Z. Kolat zapytała na jakiej podstawie Muzeum Tkactwa pobierało opłaty za wstęp, po 

remoncie z wykorzystaniem środków unijnych? 

 

Skarbnik Miasta odpowiedziała, że Muzeum nie pobierało wówczas opłat za wstęp, a jedynie 

sprzedawało cegiełki. 

 

Radna C. Róg zauważyła, że osoby zatrudnione w podziemiach są mieszkańcami Kamiennej 

Góry i na to samo by wyszło, gdyby byli zatrudnieni w UM. 
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Radny J. Bruździak zauważył, że radny J. Chodasewicz w prezentacji wskazał na 35 tys. zł. 

za obsługę medialną „Święta Granitu Strzegomskiego” (przy 18 wejściach na żywo), ale nie 

podał już całej kwoty imprezy. 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że na dokładne kwoty jeszcze czeka. 

 

Radny J. Bruździak podkreślił, że przy niewielkiej imprezie taki koszt medialny były bardzo 

duży, ale jeśli całe przedsięwzięcie jest na szeroką skalę, to obsługa mediów, nawet za taką 

kwotę, jest jak najbardziej potrzebna. Nie można, zdaniem radnego, wybiórczo przedstawiać 

tematu. 

 

Radny J. Chodasewicz zauważył, że podczas jednej z ostatnich Sesji, kiedy BM informował 

radnych o zbliżającej się „Bitwie Czołgów”, obsługa medialna miała się mieścić w kwocie 

65 tys. zł, którą miasto miało przekazać na tą imprezę. 

 

Radny J. Bruździak powiedział, że koszt medialny jest jakimś procentem kosztów całej 

imprezy i tylko posiadając obie kwoty można rozmawiać o właściwym wykorzystaniu środków. 

 

Radny J. Chodasewicz odpowiedział, że istotą prezentacji było pokazanie, że można zrobić 

daną rzecz lepiej i taniej. Radny nie chce wskazywać na niegospodarność, ale na niedopatrzenia 

w momencie podpisywania umowy, która mogła być zawarta na 5 lat i następnie wprowadzony 

układ publiczno-prywatny. 

 

Radny J. Bruździak wyraził zdanie, że radny J. Chodasewicz wciąga Go w dyskusję, której 

nie podjął, a Jego wypowiedź odnosiła się jedynie do informacji o obsłudze medialnej. 

 

Radny J. Chodasewicz, odnosząc się do słów Skarbnik Miasta i powiedział, że pływalnia to 

własność miasta, a podziemia to prywatne przedsiębiorstwo i nie należy tego porównywać. 

 

BM podkreślił, że cała impreza kosztowała miasto 65 tys. zł, a remont Muzeum 

i zagospodarowanie podziemi to inwestycje oparte o zupełnie inne warunki. Zdaniem BM 

miasto podjęło dobrą decyzję przystępując do zagospodarowania Góry Parkowej i często słyszy 

pochwały od mieszkańców i turystów. Przypomniał również, że sam sceptycznie podchodził na 

początku do tego tematu, a to właśnie radny J. Chodasewicz przekonywał BM do pomysłu. 

Zagospodarowanie podziemi było ponadto ujęte w WPI, które radni przyjęli uchwałą, a zatem 

pośrednio wyrazili zgodę na przystąpienie do inwestycji. 

 

Wiceprzewodniczący RM stwierdził, że nie słyszał żadnej opinii negatywnej od mieszkańców 

na temat „Bitwy Czołgów” i wyraził zdanie, że jest to lepsza zabawa dla ludzi niż cykliczne 

„Święto Mleka”, czy „Dni Kamiennej Góry”. 

 

Radny W. Sobiechowski powiedział, że miasto rocznie przekazuje na sport 100 tys. zł, a na 

jedną imprezę 65 tys. zł. i poprosił o lepsze przemyślenie w roku przyszłym kwot na działalność 

sportową. 

 

Radny J. Chodasewicz stwierdził, że gdyby miasto zorganizowało przelot samolotów F-16 to 

ludziom też by się podobało, ale władze muszę zwracać uwagę na koszty i lepiej nimi 

zarządzać. Impreza trwała 15 min i brakowało nawet miejsc, gdzie można byłoby coś 

skonsumować. 
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Przewodniczący RM wyraził zdanie, że impreza trwała ok. pół godziny i stoiska 

gastronomiczne wcale nie były potrzebne. 

 

Radna C. Róg zauważyła, że każda umowa ma zapisy n/t odstąpienia od jej warunków i w tym 

wypadku należy przeanalizować dokładnie jej treść. 

 

Radny A. Jasiński poprosił o wyjaśnienie, czy radny J. Chodasewicz był tak naprawdę „za” 

czy „przeciw” udostępnianiu podziemi? 

 

Radny J. Chodasewicz powiedział, że faktycznie namawiał BM na przystąpienie do 

inwestycji, ale teraz nie podoba Mu się jej wykonanie. 

 

Mieszkaniec Kamiennej Góry poprosił o umożliwienie Mu zabrania głosu, ale 

Przewodniczący RM powiedział, że nie został przez Niego złożony wniosek w tej sprawie, 

a zatem głosu nie może udzielić. 

 

 

Ad. 14. Zamknięcie Sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął VIII Sesję Rady Miejskiej 

w Kamiennej Górze w dniu 25 czerwca 2015 r. 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Poręba – Plasło     Przewodniczący Rady 

 /-/ Henryk Różański  

 

 

 

 


